

Pengurusan pendidikan di sekolah: huraian menurut perpektif Islam

Sinopsis:

Buku ini ditulis dengan tujuan melengkapkan perbincangan tentang subjek Institusi Islam termasuklah Institusi Pendidikan yang menjadi subjek mata pelajaran umum di Universiti Teknologi Malaysia (UTM). Atas asas itu, buku ini digarap dengan menyediakan enam bab yang dikira mampu memenuhi tujuan buku ini ditulis. Bab pertama membincangkan Sekolah Menurut Perspektif Islam. bab kedua pula mengupas tentang Pengurusan Sekolah Satu Tasawur Umum. Seterusnya bab ketiga menjelaskan aspek Kepimpinan dan Penyeliaan Pendidikan di Sekolah. Bab empat pula menyentuh aspek Etika Islam dalam Pengurusan Pendidikan di Sekolah. Manakala, Bab Lima dan Enam membincangkan peranan Guru dalam Menjayakan Pengurusan Pendidikan di Sekolah dan aspek Kelancaran Pengurusan Pendidikan di Sekolah melalui Penguatkuasaan Disiplin dan Hukuman.

Daripada segi kepenggunaan buku ini boleh dijadikan bahan rujukan oleh semua pelajar UTM yang mengambil subjek Institusi Islam. Di samping itu, buku ini sesuai dijadikan bacaan umum.

Pengurusan pendidikan di sekolah: huraian menurut perpektif Islam

Kandungan:

Prakata

BAB 1 SEKOLAH MENURUT PERSPEKTIF ISLAM

Latar Belakang Perkembangan Ilmu pada Zaman Awal

Sekolah Zaman Nabi Muhammad (s.a.w)

Sekolah Zaman Pemerintahan Abbasiyyah Terakhir

Tanggungjawab Sekolah

Perkembangan Pendidikan Islam di Malaysia

BAB 2 PENGURUSAN SEKOLAH: SATU TASAWUR UMUM

Faktor Penting yang Menyokong Perkembangan Sekolah

Definisi Pengurusan Sekolah

Kepentingan Pengurusan Sekolah dan Matlamat Umum yang Cuba Dicapainya

Matlamat Umum Pengurusan Sekolah dari Perspektif Islam

Tanggungjawab Pengurusan Sekolah

BAB 3 KEPIMPINAN DAN PENYELIAAN PENDIDIKAN DI SEKOLAH

Maksud Kepimpinan

Teori-teori Kepimpinan

Jenis-jenis Kepimpinan dalam Bidang Pengurusan

Pemimpin Pengurusan dan Kemahiran yang Perlu Ada Padanya

Kepimpinan Pengurusan Sekolah dan Teori yang Berkaitan Dengannya

Teori Kepimpinan Pengurusan Pendidikan

Cara dan Kaedah Penyeliaan

BAB 4 ETIKA ISLAM DALAM PENGURUSAN PENDIDIKAN DI SEKOLAH

Penekanan Terhadap Prinsip Iman dan Akhlak

Prinsip Keadilan dan Kesamarataan

Prinsip Syura

Prinsip Pengagihan Kerja dan Ikhtisas

Prinsip Iltizam dengan Perancangan dan Melakukan Pengawasan

Prinsip Penghargaan dan Baik Hubungan dengan Semua Kakitangan

BAB 5 GURU DAN PERANANNYA DALAM MENJAYAKAN PENGURUSAN PENDIDIKAN DI SEKOLAH

Kelebihan Orang-orang yang Berilmu dan Guru dari Perspektif Islam

Tugas-tugas Guru Menurut Perspektif Islam

Sifat-sifat Guru Mithali

BAB 6 KELANCARAN PENGURUSAN PENDIDIKAN DI SEKOLAH MELALUI PENGUATKUASAAN DISIPLIN DAN HUKUMAN

Hukuman Disiplin dan Jenisnya Menurut Perspektif Islam

Hukuman yang Berkaitan dengan Disiplin di sekolah

Matlamat Hukuman dalam Pendidikan Islam

Syarat dan Prinsip Asas Pelaksanaan Hukuman Menurut Perspektif Islam

Bibliografi

Indeks